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1.  Underskrift af referat fra sidste møde  

 

Der har ikke været bemærkninger til referatet, der blev udsendt til elektronisk underskrift. 

Alle har underskrevet referatet og det er derfor godkendt. 

 

 

 

2. Meddelelser fra formanden  

 

Sagsfremstilling 

 

Formanden gennemgår de meddelelser, der er kommet siden sidste bestyrelsesmøde. 

 

 

Bilag:  Ingen 

 

 

Sagen indstilles til orientering. 

 

 

Beslutning:  

 

 

 

 

 

Drift 
 
3. Økonomi: Status for 2024 og 2025  

 

Sagsfremstilling 

 

I forhold til det reviderede budget af 5. november 2024 og det forventede resultat for 2024 

er der følgende bemærkninger: 

 

• Prognosen for byggemodningsprojekter er gennemgået. Der er 4 

byggemodningsprojekter der ikke er afsluttet pr. 31/12 2024, hvilket medfører at de 

fakturerede tilslutningsbidrag på mio.kr. 23 flyttes til 2025. Der er tale om 

byggemodningsprojekter ved Tirsbæk Bakker Emiljedalen etape 2, Sedumhaven i 

Vejle, Sagahaven i Gauerslund og erhvervsbyggemodning ved Gammelmarksvej 

• Ledningsdrift har ligget på et højt niveau bl.a. grundet betonfyldt ledning i Jelling 

• Slam i Aagaard er blevet bortskaffet til forbrænding, dette har kostet mio.kr. 3 
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Budget 2025 

 

Der er indstillet en regulering til budget 2025: 

• Tilslutningsbidrag opjusteres med mio. 23 som følge af 4 byggemodningsprojekter, 

der ikke blev afsluttet i 2024. 

 

 

REPO-forretning 

Der har i perioden 1. oktober til 31. september 2024 været renteindtægter t.kr. 704. Der har 

i slutningen af 2024 været behov for REPO. Renteudgiften hertil kommer ved hovedforfald 

10. marts 2025.   

 

 

Direktøren vil på mødet gennemgå status for 2024 og budget for 2025 nærmere. 

 

 

Bilag 1: Foreløbigt resultat for 2024 

Bilag 2: Budget for 2025 

 

 

Sagen indstilles til orientering 

 

 

Beslutning:  

 

 

 

 
 Personale (Å) 

 

Sagsfremstilling 

 

Den 1. marts starter Mathias Bargmann som tekniker i team Produktion. Han er ansat 

i stedet for Kjeld Madsen, der gik på pension sidste år. Mathias kommer fra en stilling 

  2020 - 2022  

  
2023  

1/1-30/9 
2024 

1/12-31/12 
2024 

Samlet 
 

Rente obligationer  654.000   1.817.000  1.888.000 704.000 5.063.000  

Sparet negativ indlånsrente  875.000   0  0 0 875.00S0   

Netto realiseret kurstab  -3.839.000  144.000  -23.000 -2 -3.720.000  

  -2.310.000  1.961.000  1.865.000 702.000 2.218.000   

          

Urealiseret kursregulering  -3.059.000  1.485.000  540.000 -37.000 -1.071.000  

https://www.vejlespildevand.dk/media/egzdrl5l/bilag-01-foreloebigt-resultat-for-2024.pdf
https://www.vejlespildevand.dk/media/wp1cch0k/bilag-02-budget-for-2025.pdf
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som tekniker ved Ball Beverage Packing Fredericia. Mathias får mødested på Give 

Renseanlæg. 

 

Den 27. januar 2025 er Jens Brix Christensen startet som ingeniør i team Plan og 

Projekt. Han skal være barselsvikar for Stinne det næste års tid. Jens er civilingeniør 

og kommer fra et job hos Green Hydrogen Systems i Kolding. 

 

Jakob Ejskjær har valgt at gå på pension ved udgangen af marts måned. Vi er i gang med 

at finde hans efterfølger og netop slået en stilling op som kloakmester til team 

Ledningsdrift. Der er ansøgningsfrist den 16. februar 2025. 

 

Der er også slået en stilling op vedrørende vanddetektiv nr. 2, hvor vi søger en 

kloakmester eller lignende. Der er ansøgningsfrist den 17. februar 2025. 

 

Sagen indstilles til orientering. 

 

 

Beslutning: 

 

 

 

 

 

5.  Status for anlægsprojekter 2025  

 

 Sagsfremstilling 

 

På hvert bestyrelsesmøde fremlægges en oversigt over de væsentligste anlægs- og 

vedligeholdelsesarbejder. Arbejderne er forsynet med en farvekode, der signalerer om 

projektet har den forventede status. Rød farve angiver at tids- eller økonomiplanen ikke 

følges, Gul farve angiver, at der er risiko for, at der opstår problemer med tids- og 

økonomiplanen, mens grøn farve angiver at tids- og økonomiplanen følges. 

 

Oversigten vil blive gennemgået af direktøren på mødet. 

 

Bilag 3:  Status for anlægsprojekter 2025 (Trafiklys-opgørelse) 

  

 

Sagen indstilles til orientering. 

 

 

Beslutning: 

https://www.vejlespildevand.dk/media/nppjva1p/bilag-03-statusnotat-anlaegsprojekter-2025.pdf
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Strategi 
 
6. Status for projekt ”Bedre badevand”  

 

Sagsfremstilling 

 

Der var aflevering for bassin og pumpestation den 18. december 2024. Afleveringen blev 

accepteret, men med en meget lang mangelliste - der nu er under udbedring. 

 

Pga. de store regnhændelser den 1. og 6. januar 2025 har bassinkapaciteten været i brug 

2 gange. Anlægget funktion er derfor allerede testet af i fuldskala 2 gange ☺ 

 

 Sagen indstilles til orientering. 

 

 

 Bilag: Ingen  

  

 

Beslutning:  

 

 

 

 

7.   Køb af areal  

 

Sagsfremstilling  

 

Byrådet godkendte salget af arealet den 11. december 2024. 

 

Købsaftalen er efterfølgende færdiggjort af JURA og underskrevet den 15. januar 2025 af 

formand og direktør. 

 

Sagen er nu sendt til Ankestyrelsen, der skal godkende at arealet ikke har været sendt i 

udbud. Når deres godkendelse foreligger, er handelen endelig. 

 

Sagen indstilles til orientering.  

 

 

Bilag 4:  Rids af kommende matrikel ved Ternevej.  

 

 

Beslutning: 

 

https://www.vejlespildevand.dk/media/iu5faogn/bilag-04-rids-af-kommende-matrikel-ved-ternevej.pdf
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8.   Lukket punkt 

 

 

 

9.   Status for pyrolyseanlægget  

 

Sagsfremstilling  

 

Claus Christensen besøgte 2 pyrolyseanlæg i Tyskland den 8. juni 2023. Det første anlæg 

var placeret på et renseanlæg i Nieder Frohna. Pyrolyseprocessen kørte problemfrit og 

stabilt. Det andet anlæg var et privat selskab, hvor man modtag slam fra flere renseanlæg. 

Anlægget kørte også problemfrit og stabilt.  

 

Efterfølgende sendte Vejle Spildevand en delegation den 12. december 2024 til 

Sonnenerde GmbH i Østrig. Her så vi et velfungerende slamtørringsanlæg og et 

velfungerende pyrolyseanlæg hos et privat selskab. Det udtørrede slam blev dog ikke 

anvendt til pyrolyse, da det ikke må anvendes som jordforbedringsmiddel i Østrig. I stedet 

blev der anvendt træpiller til pyrolyseprocessen, hvor restproduktet blev opblandet og solgt 

som specielle jordforbedringsmidler. Anlæggene kørte også problemfrit og stabilt. 

 

Den 4. marts 2025 besøger vi det nye anlæg i Lemvig, hvor der er et helt nyt 2. 

generations pyrolyseanlæg. Her kan vi så høre om de nyeste danske erfaringer. 

 

Samtidig pågår arbejdet med at lave myndigheds- og udbudsmaterialet for et 

pyrolyseanlæg på Vejle Renseanlæg. Dette arbejde udføres af Niras. 

 

På baggrund af ovenstående samles alle indtryk og erfaringer til en indstilling til 

bestyrelsesmødet den 10. april 2025. 

 

Sagen indstilles til orientering.  

 

 

Bilag:  Ingen  

 

 

Beslutning: 
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10.  Vandløb i Djævlekløften  

 

Sagsfremstilling 

 

Den 1. januar 2025 blev Ibæk Strandvej spærret på grund af sand- og grus aflejringer.   

Vandløbet gennem Djævlekløften havde transporteret store sand- og grus mængder til  

 undløbet ved Vejle Fjord. Til sidst kunne vandet fra underføringen under Ibæk Strandvej 

 ikke komme ud til Vejle Fjord og stod i stedet op af brøndene ved Ibæk Strandvej 208. 

Resultatet var store vandskader på grunden ved ejendommen og et mindre hus fik også 

 vand ind på gulvet. Skaderne er nu afhjulpet og huset er under affugtning. 

 

Da anmeldelsen kom ind, kørte Vejle kommune ud til stedet. Grundejeren sagde, at det var 

 Vejle Spildevand, der skulle stå for oprensningen – da det skulle betragtes som en åben 

 regnvandsledning. Vejle Kommune og Vejle Spildevand var i tæt dialog og der var enighed 

 om at igangsætte en oprensning af udløbet med det samme – det økonomiske måtte så 

 afklares senere. 

 

Vandløbet var ikke registreret som vores i ledningsregistreringen - men en gennemgang af 

 arkiverne har efterfølgende vist, at der rent faktisk var et 50 år gammelt brev, hvor Vejle 

 Amt har omdefineret vandløbet til at være en åben regnvandsledning – brevet fremgår af 

 bilag 6. Vejle Spildevand skal derfor fremadrettet stå for vedligeholdelsen af vandløbet. 

 

Vedligeholdelse af vandløbet ser vanskelig og bekostelig ud og der skal derfor laves en 

plan for, hvad vi vil gøre med vandløbet. 

 

Direktøren vil på mødet gennemgå sagen nærmere. 

 

 

Sagen indstilles til orientering.   

   

Bilag 6: Brev fra Vejle Amt fra 8. december 1975 

Bilag 7:  Oversigtskort over området 

Bilag 8: Billeder fra området   

  

 

 

Beslutning: 

 

 

 

 

  

https://www.vejlespildevand.dk/media/0lfizqa5/bilag-06-brev-fra-vejle-amt-fra-8-december-1975.pdf
https://www.vejlespildevand.dk/media/qnidbx5g/bilag-07-oversigtskort-over-omraadet.pdf
https://www.vejlespildevand.dk/media/gqxptl4q/bilag-08-billeder-fra-omraadet.pdf
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Øvrige punkter 
 

 

11. Eventuelt  

 

Bemærkninger under eventuelt: 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mødet hævet kl. 

 

 

 

____________________________ ______________________________ 

Svend Erik Nielsen Morten Skovlund  

 

 

 

____________________________ ______________________________ 

Søren Broch Mads Jansen 

 

 

 

___________________________ ______________________________ 

Søren Peschardt Brian Petrowski 

 

 

 

____________________________ ______________________________ 

Birgitte Seest Marquart Robert Schmidt  

 

 

 

____________________________ 

Morten Kristensen  


